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A raktárban lévõ
burkoló

anyagokból
10 %

kedvezmény

Zalakerámia
termékekre

10 %
engedmény

� szaniter
áruk

� fürdõszoba
szekrények

� csaptelepek

� fürdõszobai
kiegészítõk

� szalagparketta

Mi megvalósítjuk álmai

fürdõszobáját!

Bau � Lux Fürdõszobaszalon
5540 Szarvas, Deák F. u. 2. Tel:  66/216-023, fax: 66/216-022.

A Bau-Lux kulcsrakész kivitelezést, teljes körû szakipari munkát vállal.

Óvjuk értékeinket!  II. rész Kék hírek
Baromfilopás

Szarvason a III. kerület egyik
tanyájából a június 18-ra virra-
dó éjszakán a lezárt ólból ellop-
tak 14 tyúkot, egy kakast és
több kacsát. Az okozott kár a tu-
lajdonos becslése szerint 21.500
Ft.
Rendõrkézre került

Az intézkedõ járõrnek � a jó
személyleírás alapján � rövid
idõ alatt sikerült elfognia azt a
szarvasi fiatalembert, aki június
12-én déltájban alkalmi lopást
követett el. Egy szarvasi hölgy a
háza kerítéséhez támasztotta
kerékpárját, melynek oldalko-
sarából a fiatalember kilopta a
táskát, benne élelmiszerekkel és
készpénzzel. Nem jutott vele
messzire, mert a rendõr hama-
rosan elfogta.
Hústolvajok

Szarvason a június 16-ra vir-
radó éjszakán két családi ház-
ban is hústolvajok jártak. Az
egyik ház kamrájából 100 kg
füstölt húst, míg a másik ház
bezárt melléképületébõl � az
ajtó kifeszítése után �, fagyasz-
tott húsokat és két db kerékpárt
vittek el. Az okozott kár itt 70
ezer Ft.
Bosszú kromofággal?

Festékmaró kromofággal lo-
csoltak le június 15-én a délelõt-
ti órákban  egy, a dévaványai
strand mellett parkoló személy-
gépkocsit. A tett indítéka feltehe-
tõleg valamilyen bosszú volt, az
okozott kár 50 ezer Ft. A rendõr-
ség rongálás miatt indított eljá-
rást az ismeretlen elkövetõ el-
len.

�  A polgárõrség életrehívását a
kilencvenes évek közepén a bûn-
cselekmények ötszörösére való
emelkedése egyértelmûen indo-
kolttá tette. Mikor �92-ben megala-
kult a szarvasi egyesület, akkor
60-70-en vállalták ezt a feladatot,
aztán késõbb a létszám csökkent,
beállt egy egyensúly 50-55 a lét-
szám. A polgárõrök feladata a je-
lenlét, a figyelés és a jelzésadás
valamint a napi munkakapcsolat-
tartás a rendõrséggel. A polgár-
õrök, akik a nyugdíjasok kivételé-
vel valamennyien vagy tanulók
vagy dolgozók, szabadidejükben
csoportbeosztás szerint úgymond
járõröznek.

� Mennyire érzik a munkájuk
hatékonyságát? Az 50-55 polgár-
õr kevés vagy elég?

� Ha az ötvenöt ember megfele-
lõen aktív, akkor elég. A szarvasi
polgárõrök rendszeresen megfor-
dulnak bizonyos szórakozóhe-
lyek környékén, járjuk az
Aroborétumi és a Nagyfoki üdülõ-
sort. Megfigyeljük a parkolóhelye-
ket, az önkormányzat által kar-
bantartott területeket.

� Gyakori, hogy rajtakapnak
valakit?

� Havonta megállítunk 1-2
olyan embert, aki üveget dobál,
ablakot tör be, telefonfülkét ron-
gál, vagy a parkok növényeit teszi
tönkre. Van dolgunk gépkocsi
rongálóval és közúti jelzõtábla

A rendõrségen kívül van egy civil szervezet is, mely ma már
elismert szerepet tölt be a közbiztonság megóvásában. A
tízéves fennállását a közeljövõben ünneplõ Szarvasi Pol-
gárõr Egyesület elnökét Tusjak Tamást arról kérdeztük,
tulajdonképpen mi az amit a polgárõrök magukra vállal-
tak, magukra vállalnak?

�gyûjtõ�-vel is. Ilyenkor nem fel-
tétlenül szólunk a rendõröknek,
általában az is hatásos, ha az
üvegdobálót határozottan meg-
kérjük, takarítsa el a szemetét.
Hogy valamilyen bûncselekmény
elkövetése közben tettenérjünk
valakit, az nagyon nehéz.

� Volt már ilyen eset is?
� Igen. Egyszer keresõlámpával

észrevettük, hogy a felújítás alatt
álló Mittrovszky-kastély udvarán
ólálkodik valaki. Késõbb a rend-
õröknek bevallotta, hogy geren-
dákat akart ellopni. Ebben az ügy-
ben rövid idõ alatt bírósági ítélet
is született. A másik eset a közel-
múltban történt. A nyár miatt na-
gyobb a mozgás a városban, fi-
gyeljük a parkolókat. Gyanússá
vált a Ciprus Fogadó parkolójá-
ban álló egyik autó és a kocsiban
tartózkodók viselkedése, de nem
történt semmi. Késõbb, a Halász-
csárda parkolójában kaptunk raj-
ta egy férfit autórongálás közben.
Szóltunk a rendõrség ügyeletesé-
nek aki mondta, hogy a kollégái
éppen a közelben, a szomszéd
parkolóban helyszínelnek egy
gépkocsifeltörést. Mi elmondtuk
nekik, hogy gyanúsnak tartjuk a
megfigyelt gépkocsit, amit õk
megállítottak, ellenõriztek és
meg is találták nyomban a lopott
holmit.

� Az emberek, a városlakók
partnerei a polgárõröknek?

� Többnyire abban, hogy jól-
esõen nyugtázzák a mozgásunkat
saját lakóhelyük környékén.
Mondják, járjunk máskor is arra-
felé, kérik, a zártkertekben is néz-
zünk rá a termésre. Talán nem is-
merik eléggé az emberek az ered-
ményeinket, de nem jut arra is
idõnk, energiánk, hogy ezek nyil-
vánossá tételével is mi foglalkoz-
zunk. Alkalmanként a rendõrség
beszámol róla, hogy a polgár-
õrök közremûködésével derült
fény bûncselekményre, jó lenne,
ha ez valamennyi esetben megtör-
ténne.

� Milyen segítséget várna el a
polgárõr a lakosságtól?

� Ha valakinek tudomására jut
valami gyanús dolog, vagy ha ész-
lel effélét, de nem mer, vagy nem
akar elmenni a rendõrségre, ak-
kor nekünk nyugodtan szólhat,
mert mi jelezzük a rendõrség-
nek. A figyelés lenne a legfon-
tosabb. Például feljegyezni egy
gyanús autó rendszámát. Sokat
segítene. Szinte a polgárõrség-
gel egyidõben indult egy másik
országos mozgalom a SZEM, a
Szomszédok Egymásért Mozga-
lom.  Például Csongrád megyé-
ben tudomásom szerint egészen
jól mûködik. A lényege az, hogy
az emberek tudatosan, egymás-
közt megszervezve figyelnek egy-
másra, környezetükre. Jó lenne,
ha valaki Szarvason is mögé állna
ennek a mozgalomnak.

K.Zs.
A sorozat az Országos Bûn-

megelõzési Tanács pályázati
támogatásával készült.

Több mint egy évtized után,
végre betört hozzánk is a józan
takarékosság jelképe, a szelek-
tív szemétgyûjtés. Végre ott áll-
nak a szelektív gyûjtés tartályai
a város több pontján. Ennek
csak örülhetünk. Végre rájöt-
tünk mi is arra, hogy nem va-
gyunk olyan gazdagok, hogy a
sok � és egyre szaporodó � hul-
ladékunkat legalább annyira
szelektáljuk, és gyûjtsük külön,
hogy ami még hasznosítható,
legalább az ne a szeméthalmo-
kat növelje, de kerüljön vissza
oda, ahol újra fel tudják hasz-
nálni-hasznosítani.

Szarvas városában évente és
fejenként egy köbméter szemét
keletkezik � körülbelül. Nem
lakunk a városban 20 ezren,
mégis ez kb. 20 000 m3 szeme-
tet jelent évente, és ez még min-
dig nem túl sok. De ha ezt csak
tíz évre számítjuk, az már tíz-
szer húszezer m3, vagyis kb.
egy kisebb HEGY, de ez szemét-
hegy!

Külön gondom � remélem
nem vagyok egyedül ezzel �
hogy terjed a szemetelés: van-
nak olyan szomszédaim, akik
már a lombot- zöldgyomokat és
más egyéb bio-anyagot is kidob-
ják a szemétbe, beletuszakolják
a kukába. Ez is a szeméthegyün-
ket növeli, holott ezek normális
helyen nem számítanak szemét-
nek. Tegyék le a kertjük egyik
sarkába, még oda is fogja csalni
a rovarokat, gilisztákat és így a
madarakat is, majd a természet
megteszi azt, amit már évmilli-
ók óta tesz: el fog korhadni az
egész halom, amit a fái-virágai
alá szórhat idõvel. Csak egy da-
rabig tûrje ott meg azt a halmot.
De ne rakja a kukába!!!

Szilánkok

Szelektív szemétség
Egy másik jelenség is erõsen

tartja magát városunkban, hogy
egyesek nem fizetnek elõ sze-
métgyûjtésre, hanem szépen,
akurátusan összegyûjtik egy
zsákban a szemetüket, majd fel-
rakják kerékpárjukra, és elbi-
cikliznek vele, mondjuk a régi
Magyarország közepére, és ott
diszkréten lerakják. A zsák tele
van kerti és házi hulladékkal,
papírokkal, flakonokkal. Érde-
kes megoldás, sajnos mindig
megfigyelhetõ, de ez szemétség!

Gyûjtse külön, mondanám-ja-
vasolnám neki, és amikor megy
a boltba, rakja bele a szelektív
szemétgyûjtõkbe: mûanyag,
üveg, papír mindnek van helye.

Új típusú szemétség is terjed
újabban városunkban, ez vala-
mi különös szelektív szemétség!
Minden hétvégén, a város kü-
lönbözõ pontjain, és különösen
az Azték-Turul-Zebra-Véndiófa
négyszögben tele van az aszfalt
összetört üvegcserepekkel. Én
nem tudom milyen dzsentri-
származék szokás ez, hogy a fi-
ataljaink jó dolgukban az asz-
faltra törik az elfogyasztott italos
üvegeket. Ez persze nem csak
csúnya, de elég kellemetlen is
tud lenni, különösen, ha az em-
berfia kerékpárral jár. Nem be-
szélve arról, hogy ott vannak
több helyén a városnak a sze-
lektív szemétgyûjtésre alkalmas
tartályok, csak azokba kellene
beledobni. Így még hasznosulna
is. Vagy látva a minden hétfõn
várost végigjáró, végig guberá-
lókat, tegyék le valahova, ha
már a szemetes tartályokig sem
bírják elvinni a piálásban meg-
fáradt kacsójú fiatalok. Csak ké-
rem, ne törjék az aszfaltra!

®

Ötven éves a Szarvasi Vas�
Fémipari Rt. A sok, mostanában
leírt és elhangzott, virágcsokros
ünneplés mellé hadd helyezzek
el én is egy szál virágot a magam
módján: egy történettel, amivel
egyúttal Székely Lászlóra, az
üzem egykori elnökére szeretnék
emlékezni. Anyám, aki a szarvasi
Körös-part egyik szép, öreg szõlõ-
jének tulajdonosa volt, a �70-es
évek elején egy napon vendége-
ket várt Pest környéki, kis falusi
házában. Szívet melengettetõ ven-
dégeket, mert Szarvasról jöttek.
Anyám fantasztikusan szarvasi
volt, egész élete errõl szólt, mi ezt
jól tudtuk.

Nos, a vendégek a Szarvasi
Vas� és Fémipari Rt. elnöke, Szé-
kely úr és munkatársa voltak,
akik nem sajnálták a fáradtságot,
felutaztak a kis Pest környéki falu-
ba, Mogyoródra, ahol Édesanyám
öregkorában az Evangélikus

Novellák Szarvasról

Vasipari
templom orgonistája volt, hogy
vele üzletet kössenek. Az üzlet
tárgya a Nagyapa szõlõje volt,
amit a cég meg akart vásárolni,
hogy rajta faházakat építsenek a
vállalat dolgozói számára, esetle-
gesen érkezõ külföldi vendégek
elhelyezésére, fogadására.

Anyám izgatott volt és szomo-
rú. Szarvas, életének utolsó védõ-
bástyája, de tudta, hogy ilyen tá-
volságban a szõlõ fenntartása már
értelmetlen.  A vendégek figyelme
és kedvessége meghatotta és az
üzletkötés is jól sikerült. Búcsúzó-
ul felajánlották, hogy bárki a szû-
kebb családból, ha üres bárme-
lyik faház, ott is üdülhet.

Sok év múlva, családommal,
három fiammal nyaralni készül-
tünk, de közbejöttek dolgok,
amik a tervezett nyaralást akadá-
lyozták. A gyerekeket vígasztalva
eszembe jutott Szarvas, és az El-
nök gavalléros ígérete. Azon

nyomban kocsiba ültünk. Soha
nem felejtem el, késõ este érkez-
tünk Szarvasra. Nekem olyan
volt, mintha hazamennék. Tud-
tuk, hogy hol lakik Székely úr, így
illetlenül késõn becsöngettünk la-
kására. Mondtuk, kik vagyunk.
Egy percnyi gondolkodás után
már hozta a szõlõ ill. az éppen
üresen lévõ faház kulcsát, átadva
nekünk meghatározatlan idõre.

A régi szõlõre már nehéz lett
volna ráismerni, kivéve egy-két
meghagyott körtefát és naspolya-
bokrot, ugyanis csodálatosan mo-
dernizálták. Az összkomfortos fa-
házban két hétig igen jól éreztük
magunkat � és ha már ez így esett,
többször is megismételtük szarva-
si �hazaruccanásainkat�, ugyanaz-
zal az örömmel .

Hadd helyezzem szál virág-
ként ezt a pár sort a többi üdvöz-
lõ irás mellé.

Schné Bolla Magdolna

Új géppel aratnak
Öt hatalmas, sárga kombájn

dübörgött végig a városon múlt
héten csütörtökön tíz óra tájban.
A gépek közül egy a márciusban
bejegyzett szarvasi családi gazda-
ságba érkezett, melynek vezetõje
Uhljár Pálné. A New Holland
tipusu kompjuter-vezérelt, lég-
kondicionált betakarítógépet álla-
mi támogatással, egy kedvezmé-
nyes hitelkonsturkció segítségé-
vel tudta megvásárolni a 80 hek-
táron gazdálkodó család.

A géppel elõzõ nap délután öt
órakor indult el a Krajcsovicz
László és Dragán György, akik fel-
váltva vezetve érkeztek Szarvas-
ra. Még csütörtökön be is üzemel-
ték az új szerzeményt, hogy minél

elõbb megkezdhessék az aratást.
Bár az Uhljár család búzája igen-
csak megsínylette az aszályt, azért

lesz dolga a gépnek. Most is és
õsszel is, a kukorica betakarításá-
nál.


